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11.februar 2023 

AØB 

 

Projektgruppemøde 9. februar 2023 - opsamling 

 
Link til Projektgruppemøde 1. februar 2023 - opsamling 

Næste projektgruppemøde: tirsdag 7. marts kl. 19.30 i Multisalen (hvis vi skal drøfte udvidelse) 
 

Deltagere 

• Lau Møller, tovholder for projektgruppen, lauam2@gmail.com, tlf. 28 71 88 15  

(tovholder Multipladsens etablering) 

• Lena Stokbæk Styrk, projektgruppen,  lenasstyrk@gmail.com, tlf. 21 91 59 86 

• Peter Skrydstrup, projektgruppen, peter@vvd.dk, tlf. 40 18 43 40  

(tovholder jordarbejde og belægning, byggepladsen, kontakt med Jacob Rahr) 

• Leif Jacobsen, ressourceperson, krovej3@outlook.dk, tlf. 20 22 08 92 

• Trille Jacobsen, Lokalrådet, trille.g.jacobsen@gmail.com, tlf. 61 75 46 73 

(tovholder beplantning) 

• Jon Bak, ressourceperson, Wb.jblf@gmail.com, tlf. 53 63 04 17 

• Alice Øvlisen Brun, Lokalrådet, alice.brun@godmail.dk, tlf. 25 21 35 58  

(tovholder økonomi og godkendelser) 

 

Link til hjemmesidens underside Projektgruppens materiale med diverse bilag til projektet. 

 

 

Temaer til drøftelse 

 

1. Jordarbejde og belægning v/Peter 
Referat af møde 8. februar med repræsentanter for Tønder Kommune og Tønder Forsyning. 

Jacob Rahr har samme dag afholdt møde med projektlederne fra Uniqa Group, der anser en løsning 

med udgravning og etablering af sandpude og stabilgrus for fuldt tilstrækkelig. Alle parter har dermed 

tiltrådt denne løsning. 

Vi gennemgik Jacobs første og andet tilbud på opgaven og udarbejdede en opdateret 

opgavebeskrivelse. Peter beder Jacob udarbejde et samlet tilbud på opgaven, dog således at belægning 

(faldsand og fliser) kan skilles ud. Hvis Jacobs tilbud ligger inden for det muliges ramme (hvilket vi 

forventer), sender Alice en bekræftelse til ham på vegne af Lokalrådet. 

Påfyldning af faldsand, flisebelægning og flisekanter udføres ved frivilligt arbejde. Vi er forpligtet til 

sammenlagt 160 timers frivilligt arbejde i forbindelse med LAG-bevillingen. 

 

https://visbynet.dk/wp-content/uploads/Projektgruppemoede-1.-februar-2023-opsamling.docx.pdf
mailto:lauam2@gmail.com
mailto:lenasstyrk@gmail.com
mailto:peter@vvd.dk
mailto:krovej3@outlook.dk
mailto:trille.g.jacobsen@gmail.com
mailto:Wb.jblf@gmail.com
mailto:alice.brun@godmail.dk
https://visbynet.dk/lokale-udviklingsplaner/lup/multipladsen-et-aktivt-og-uformelt-moedested/projektgruppens-materiale/
https://visbynet.dk/wp-content/uploads/Moede-om-vandafledning-fra-Multipladsen.pdf
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Andet vedrørende pladsen 

En lysmast på 8 meter er tilstrækkelig. Den oplyser et areal på ca. 16x24 meter. Kommunen oplyser, at 

der skal søges ny landzone- og byggetilladelse til opsætning af lysmast. 

Der laves en rende til elkabel før Multipladsen belægges, så der efterfølgende er mulighed for at 

trække strøm til både lysmast og eventuel belysning i opholdsområder. Opgave til frivilligt arbejde. 

Peter og Jon har drøftet opsætning af videoovervågning for at reducere risikoen for hærværk. Det 

forudsætter en polititilladelse, hvilket kan være vanskeligt at få til overvågning i det offentlige rum. 

Meningerne om overvågning var delte, og der blev ikke truffet beslutning om en eventuel ansøgning. 

 

2. Nedsættelse af projekteringsgruppe - byggepladsen 

Der er ikke behov for nedsættelse af projekteringsgruppe eller udpegning af byggepladsansvarlig.  

Jacob Rahr, Uniqas projekteringsdirektør Lasse Lindegaard og projektchef Tanja Hybschmann har aftalt 

følgende på møde 8. februar:  

1.  Byggeproces, overlevering og koordinering: 

 

På mødet gennemgik vi ganske kort byggeprocessen fra start til slut, inkl. 

leverancer til/fra UNIQA i procesessen: 

 

  1.  Jacob leverer stabil og afrettet bund forud for etablering af multibanen 

og montering af redskaber mm, som beskrevet i pkt. 2. 

     *   Forud for projektstart leverer UNIQA (THY) tegning med arealer og 

radiusser på buer, til Jacob. 

  2.  UNIQA monterer multibane, overdækninger og redskaber. 

  3.  Kantafgrænsning og flisebelægning etableres. 

  4.  Gummibelægning udlægges i multibaneområde og parkour-/trampolinområde. 

     *   Niveauer mellem flisebelægning og gummibelægning blev ganske kort 

gennemgået samt løsninger afstemt. 

                                                                                       

i.      Niveau/afslutning mellem gummibelægning og flisebelægning ved låge. 

Flisebelægning i niveau og låge skal vendes så den åbner indad. 

                                                                                     

ii.      Niveau mellem gummibelægning og flisekant. Denne udlignes med 

gummibelægning. 

 

  1.  Grafik på multibane og legeområde afsluttes. Overlevering. 

 

Opstart kan evt. udskydes indtil grundvandet på banen er lavere (evt. start 

april). 

Peter stiller byggehegn til rådighed. Det skal lukke pladsen mod nord og vest. 

Idrætsforeningen stiller Klubhuset til rådighed i byggefasen med toilet og spiserum. Lau sørger for 

nøgleløsning. 

 

 

3. Finansiering af projektet v/Alice 

Vi afventer Jacobs endelige tilbud, før vi kan vurdere, om der er mulighed for en udvidelse af projektet. 

Der mangler endnu skriftligt svar fra BHJ-fonden (har efterfølgende oplyst på mail, at vi kan forvente et 

tilsagn på 75.000 kr.). 

Der skal udarbejdes en likviditetsplan.  
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4. Formelle dokumenter og aftaler 

• Beskrivelse af jordbunds-/vandafledningsløsning til Tønder Kommune 

• Er sendt til kommunen og Tønder Forsyning 10. februar 

• Byggetilladelse fra Tønder Kommune 

• Afventes fortsat 

• Ny ansøgning om byggetilladelse til lysmast 

• Alice udarbejder ansøgning om landzone- og byggetilladelse efter vinterferien 

• Alice sender følgende til ”Kirkeministeriets Landdistriktspulje” i uge 8:  

• Revideret budget for fase 2 er under udarbejdelse 

• Tønder Kommune (Ronni) sender langtidslejekontrakt i uge 7 

• Plan for drift og vedligehold er udarbejdet 

• Samarbejdsaftale mellem Visby Lokalråd og Visby Idrætsforening er underskrevet 

• Revisor har underskrevet revisionspåtegning af projektregnskab 

 

5. Overvejelser om eventuel udvidelse 

Vi har endnu ikke det nødvendige økonomiske overblik. Alice færdiggør finansieringsplanen, når Laus 

tilbud foreligger. Udvidelsesmuligheder drøftes på næste møde. 

Hvis udvidelse: Trille fremlægger forslag om hoppepude, Uniqa: cykelbane eller pumptrack. 

 

6. Frivilligt arbejde – opdatering af opgaveliste v/Lena 

Vi beskriver løbende relevante opgaver til frivilligt arbejde, så interesserede senere kan byde ind på 

konkrete opgaver.  

Det frivillige arbejde i fase 1 (jordarbejde og belægning og senere fase 3 beplantning) skal registreres på 

timeskemaer som dokumentation til LAG-bevillingen. Kommunen sender det skema, vi skal anvende. 

Opgave Antal  

frivillige 

Dato Klokkeslæt Time- 

regnskab 

Opstilling af byggepladshegn    x 

Nedtagning af byggepladshegn    x 

Gravearbejde med maskine    x 

Lave rende og lægge rør til elkabel    x 

Tilskære kantfliser    x 

Støbe/lægge flisekanter i kanten af Multipladsen    x 

Lægge fliser på de to opholdsarealer    x 

Trække strøm – el-byggetavle     

Påfyldning af faldsand    x 

Flytning og udjævning af afrømmet muld til andre dele af 

sportspladsen, evt. voldopbygning 

   x 

Beplantning ved Multipladsen (del af projektet)    x 

Beplantning på arealet omkring Multipladsen     

Forplejning: kaffe og kage til frivillige     

Forplejning: pølser, øl og sodavand til frivillige     
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7. Diverse – herunder eventuelt og emner til næste møde 

• Næste møde afholdes 7. marts. Alice beder Tanja Hybschmann reservere datoen ifald vi skal drøfte 

en mulig udvidelse af projektet 

• Tønder Kommunes Økonomiudvalg har 9. februar godkendt Lokalrådets ansøgning om 

mellemregningskonto til fase 1 og 3 (LAG-bevillingen til Jacobs opgaver 

• Dansk Revision i Tønder bliver revisor på regnskaberne for fase 1/3 og fase 2.a, hvor hhv. LAG og 

Landdistriktspuljen stiller krav om registreret revisor. 

• Alice har udarbejdet forslag til forretningsgange for regnskab fase 2. Lokalrådet er ansvarligt for 

regnskabet. Trille og Alice har gennemgået opgaven med Lokalrådets nye kasserer Lisbeth Linnet. 

• Alice har indgået aftale med Deko-Vest om udformning af byggeskilt  Skitse. Alice har 10. februar 

sendt de sidste logoer til Deko-Vest. Vi aftalte, at skiltet bliver på størrelse med reklamebanderne. 

• Trille påtager sig hvervet som tovholder for beplantning 

• Lau oplyser, at Idrætsforeningen ikke kan få forsikret redskaber og multibane mod hærværk og 

skader.  

 

Udsat til næste møde 

• Forslag fra Alice: vi udpeger en tovholder for inddragelse af de store børn og unge i Visby.  

Vi kan f.eks. invitere dem til et møde, hvor vi viser billeder af Multipladsen og beder om deres input 

til: hvad vi skal gøre for at få mange til at bruge Multipladsen (f.eks. fri adgang til bolde, 

arrangementer med basketballspillere/parkourfolk etc.); hvad vi skal gøre for at Multipladsen ikke 

bliver ødelagt eller tilsvinet (skal der være regler, opsyn med pladsen fra de unge eks. som ugentligt 

tilsyn, Multipladsambassadører); hvad skal der foregå, når pladsen skal indvies…. 

• Forslag fra Alice: ”boldreol” kan konstrueres af stativer med galvaniserede trådnetkurve påsat 

”klikskilt” med tekst og billede af det, der skal være i kurven. Fastgøres til det overdækkede 

opholdsområde. Jon er gået i det kreative hjørne og udarbejder forslag. 

 

 

 

 

 

https://visbynet.dk/wp-content/uploads/Regnskab-fase-2-forretningsgange.docx
https://visbynet.dk/wp-content/uploads/Byggeskilt-udkast.pdf

